



Special Olympics

When Wenzhou Medical University
Meets the Special Olympics
--WMU's cooperation with the Special Olympics
(2018)





Special Olympics

When Wenzhou Medical University
Meets the Special Olympics
--WMU's cooperation with the Special Olympics

(2018)

When Wenzhou Medical University Meets the Special Olympics
Add: Wenzhou Medical College, 82 Xueyuan Road.
Wenzhou, Zhejiang, 325027, China

尤尼斯·肯尼迪·施莱佛特殊奥林匹克运动医学健康中心



ADD

中国浙江省温州市学院西路270号，温州医学院内



TEL

+86-577-8806 8806



FAX

+86-577-8806 8887



WEBSITE

www.eye.ac.cn/specialolympics



E-MAIL

so@wzmc.net





WMU takes to heart the needs of the people and society, and stays committed to the mission of educating healthcare professionals of excellence, those that operate with confidence and vision, and strive to achieve and innovate. WMU offers 27 undergraduate programs in 4 major disciplines of medicine, science, engineering and management. As the quality of education improves steadily, in 2017, all 18 undergraduate programs of WMU were able to fulfill their enrolment quota with first tier students according to their scores in the National College Entrance Examinations, and 15 of those programs had the highest admission scores compared to the same programs in other universities in Zhejiang. At present, the total enrollment of WMU amounts to 16,507 (exclude Wenzhou Medical University Renji College), including 2967 postgraduate students and 135 doctorate students, covering a full range of programs that include bachelor's and master's degrees, doctoral and postdoctoral studies, and full-time to continuing education programs, with students not only from mainland China but also overseas and Hong Kong, Macao and Taiwan.

Composed of three campuses, WMU covers a total area of 1,900 mu with a building space of 550,000 m². The university library has a collection of 1,970,000 volumes. Four of five affiliated hospitals are ranked as Grade 3 Class A. WMU has 19 non-directly affiliated teaching hospitals across the province. The First Affiliated Hospital and Eye Hospital are among the top 100 hospitals selected by Chinese Academy of Medicine in 2017 based on their technology impact. The Affiliated Eye Hospital topped the list of "2017 Nature Index Rankings of Best Ophthalmology Departments in China".

Wenzhou Medical University embraces internationalization in the course of its development. It has established partnerships with 28 countries (regions) of more than 120 education and research institutions. Collaborating in the areas of overseas student exchange and joint education programs, faculty academic exchanges and research cooperation, Chinese-foreign Cooperation in Running Schools, international students education programs, etc.



Special Olympics

特殊奥林匹克

When Wenzhou Medical University
Meets the Special Olympics
--WMU's cooperation with the Special Olympics

(2018)

Wenzhou Medical University's Shared Journey with the Special Olympics

温医大和特奥，走到一起来



自2001年吕帆教授（现任温医大党委书记）前往美国作为特殊奥林匹克眼睛健康志愿者以来，温州医科大学便与特奥结下了不解之缘。

The partnership between Wenzhou Medical University and the Special Olympics began in 2001, when Professor Fan Lu (current Chancellor of WMU) went to the United States as Eyecare Volunteer for Special Olympics .



2003年11月10日，国际特殊奥林匹克运动员健康项目全球首家合作中心授牌仪式在温州医科大学茶山校区隆重举行。

November 10th, 2003: The awarding ceremony for the first global collaborating center of the Special Olympics Healthy Athletes program was held at the Chashan campus of Wenzhou Medical University.



2004年11月，全球首家尤妮斯·肯尼迪·施莱佛特殊奥林匹克运动医学健康中心落户于温州医科大学。

November 2004: WMU became home to the first Eunice Kennedy Shriver Special Olympics Sports Health Center.



2016年11月，在国际特奥东亚区指导下，与温州市特殊教育学校建立“中国特奥融合学校”，成为中国最早的一批建立融合学校的高校，积极加入推广特奥、促进智力残障人士健康与幸福、推动全社会理解、接纳智力残障的事业中。

November 2016: under the auspices of the Special Olympics East Asia, WMU established a Special Olympics School of Integration in partnership with Wenzhou School of Special Education, as a pioneer among Chinese universities in the drive towards building schools of integration in China. This was a landmark moment for WMU as it embraced with increased vigor the cause of supporting Special Olympics, advocating welfare for people with intellectual disabilities, and promoting social understanding and acceptance of the intellectually challenged community.

MAJOR MILESTONES

特奥大事记

2001

2002

2003

2004

2005

2006

2007 2008

2009

2010

2011 2012

2013 2014

2015

2016

2017

2018

4

2001

撒下一粒火种

Sowing the seeds of cooperation

2002

星星之火可以燎原

Little Sparks of Cooperation Everywhere

2003

“运动—健康—社会”

“Sports—Health—Society”

2004

“善事是最大的事”

Doing Great Deeds by Doing Good Deeds

2005

开启心灵之窗

Opening the Windows to the World

2006

爱心相聚瓯越

Compassion is What Bings us Together in Wenzhou

2007

引领与承诺

A Year of Leadership and Commitment

2009

关爱、平等、尊重

Care, Equality and Respect

2010

携手、融合、行动

Collaborate, Intergrate and Take Actions

2018

5



2001

撒下一粒火种 Sowing a seed of cooperation

第七届世界冬季特奥运动会在美国阿拉斯加举行，温州医科大学吕帆教授作为明亮眼睛健康志愿者受邀，开启了与国际特奥会相识的扉页。

In 2001, the 7th Special Olympics World Winter Games were held in Alaska, USA. Professor Fan Lu of Wenzhou Medical University was invited to attend the games as volunteer, opening the first chapter of what later became a very successful partnership with the Special Olympics.



2002

星星之火可以燎原 Little Sparks of Cooperation Everywhere

8月15日，国际特殊奥林匹克组织东亚/中华地区专员KIRK MILES来温考察，我院作为特奥会健康运动员“明亮眼睛”项目中国眼科临床（Opening Eyes）主任单位，将组织国际志愿者队伍参加9月在西安召开的第三届全国特殊奥运会眼科健康检查项目。

August 15th, 2002: Mr. Kirk Miles, Senior Consultant and Strategic Advisor of Special Olympics International, visited Wenzhou, where it was decided that Wenzhou Medical University would be designated as the Chief Organization for the Opening Eyes Project under the Special Olympics Healthy Athletes initiative, and would organize a team of international volunteers to serve in the Eye and Vision Care Screening Program at the 3rd Chinese Special Olympics Games in Xi'an in September.

9月6-10日，我院吕帆教授、陈浩教授组织全国各单位优秀眼科医师赴西安参加全国第三届特殊奥运会，为特奥会1000余位运动员们进行眼健康检查。

September 6th to 10th, 2002: A team of high-quality eye doctors from places across China were organized and headed by Professor Fan Lu and Professor Hao Chen from WMU. They traveled to Xi'an for the 3rd Chinese Special Olympics Games, where they carried out eye and vision examinations for over 1000 athletes.

10月11日，我院陈浩教授、叶恬恬医师应邀赴美国华盛顿参加“the Healthy Athletes Leadership Development Conference”，并与全球参与“特殊奥林匹克运动会”“运动员健康”项目的组织人员进行充分交流。

October 11th, 2002: Prof. Hao Chen and Dr. Tiantian Ye from WMU attended “the Healthy Athletes Leadership Development Conference” in Washington D.C., USA, where they engaged in productive dialogue with the fellow participants at the conference.

2003

“运动—健康—社会” “Sports—Health—Society”

3月13日，国际特殊奥林匹克运动大学校长Stephen Corbin（史蒂芬·科炳）和夫人Dr.Cathy Backinger（凯西·贝金娜）（美国国立卫生研究院资深研究员），国际特奥会亚太区主席容德根博士和夫人，中国弱智人体育协会（中国特奥会）秘书长勇志军等一行来我院考察，并洽谈进一步合作事宜。

March 13th, 2003: Stephen Corbin, Dean of Special Olympics University and his wife, Dr. Cathy Backinger, Senior Researcher at NIH, Dr. Degen Rong, Regional President of the Special Olympics, Asia Pacific, and his wife, and Mr. Zhijun Yong, Secretary-general of China Association of Athletes with Intellectual Disabilities under Special Olympics China visited WMU for discussions on future cooperation.

6月18日，我院诸葛晶医师作为中国三名志愿者之一赴爱尔兰参加为期一周的第11届国际特奥会夏季运动会的眼睛健康项目，为特奥会的运动员们进行眼部健康检查。

June 18th, 2003: Dr. Jing Zhuge went to Ireland for a week-long eye and vision care program at the 11th Special Olympics Summer Games as one of the only three volunteers from Mainland China, where she performed eye checks for the athletes.

11月10日，国际特殊奥林匹克运动员健康项目全球首家合作中心授牌仪式在温州医科大学茶山校区隆重举行。

The awarding ceremony for the first global collaborating center for the International Special Olympics Healthy Athletes program was held at the Chashan campus of Wenzhou Medical University on December 10th, 2003.

12月9-12日，国际特殊奥林匹克2003东亚区健康运动员项目培训在温州医科大学附属眼视光医院拉开帷幕，近60名师生志愿者参加项目培训。

December 9th-12th, 2003: the Training Program for the 2003 Special Olympics East Asia Healthy Athletes Initiative was hosted at the Eye Hospital of WMU. Over 60 faculty members and students attended the program.



2004

“善事是最大的事” Doing Good is the Greatest Deed

11月9日，温州医科大学“尤妮斯·肯尼迪·施莱佛”特殊奥林匹克运动医学健康中心隆重开诊。

November 9th, 2004: Eunice Kennedy Shriver Special Olympics Sports Health Center was opened at Wenzhou Medical University.



2005

开启心灵之窗 Opening the Window to Understand You

肯尼迪基金捐赠 Donations from the Kennedy Foundation

1月，国际特奥创始人尤妮丝·肯尼迪·施莱佛女士在温州医科大学特殊奥林匹克运动医学健康中心建立“肯尼迪-国际特奥眼科手术基金”，资助有视觉疾患需要手术治疗的智障儿童以及相关医护人员的专业培训。温州医科大学院长瞿佳教授宣布捐赠他在受领的温州市人民政府奖励的“突出贡献科技人员”奖金20万元作为该专项基金的一部分。

January, 2005: Ms. Eunice Kennedy Shriver, founder of Special Olympics International set up the Kennedy Special Olympics International Foundation for Eye Surgeries. Professor. Jia Qu, Director of the Eye Hospital, WMU, announced that he would make personal donations to the Foundation with the grant (200,000RMB) he received from the Wenzhou Municipal Government in recognition of his distinguished contribution to scientific and technological advancement.



2月26日，陈浩教授参加在日本举行的第八届世界冬季特奥会
February 26th, 2005: Professor Hao Chen attended the 8th Special Olympics World Winter Games in Japan.



2007

引领与承诺 A Year of Leadership and Commitment

10月2日-11日，第12届世界夏季特殊奥林匹克运动会在中国上海举行，温州医科大学派遣了37位医生志愿者赴上海为1万余名特奥运动员提供健康检查和医疗服务。

October 2nd to October 11th 2007: The 12th Special Olympics World Summer Games took place in Shanghai China. 37 medical volunteers from Wenzhou Medical University provided health examinations and medical services to over 10,000 Special Olympics athletes during the Games.

2006

爱心相聚瓯越 Love is What Brings us Together in Wenzhou

4月8日：由国际特奥会、中国特奥会和温州医科大学共同主办的2006年国际特殊奥林匹克“运动员健康计划”培训在温州医科大学附属眼视光医院举行。

April 8th, 2006: The 2006 training seminar of the Special Olympics "Healthy Athletes Initiative" initiated by Special Olympics International together with Special Olympics China and Wenzhou Medical University was held on April 8th, 2006 at WMU.

10月3日，温州医科大学附属眼视光医院瞿佳院长作为全球大学代表，参加智障人士福利全球政策高峰论坛。

October 3rd, 2007: Professor Jia Qu, Director of the Eye Hospital, WMU, attended the Global Policy Forum on the Welfare for Persons with Intellectual Disabilities as one of the representatives for universities across the world.





2010-2015



2009

关爱、平等、尊重
Care, Equality and Respect

12月11日-14日, 2009年国际特奥东亚区域顾问委员会汇聚温州医科大学附属眼视光医院, 讨论国际特奥会东亚区发展规划。来自中国大陆及港澳台地区、韩国等国际特奥会东亚区近50名特奥领袖和代表参加了会议
December 11th-14th, 2009: the 2009 Special Olympics East Asia Regional Advisory Council Meeting was held at Wenzhou Medical University, where close to 50 Special Olympics leaders and representatives gathered to discuss future development plans for Special Olympics East Asia.



计划、行动
Plans and Initiatives

温州医科大学“尤妮斯·肯尼迪·施莱佛”特殊奥林匹克运动医学健康中心已完成 78 次特奥活动, 包括 17 次特奥运动员健康计划及 68 次融合活动, 参与志愿者及伙伴人次达 10426 人次, 受益智力残障人士达 15457 人, 总计服务时长累计 111437 小时。
WMUEunice Kennedy Shriver Special Olympics Sports Health Center has carried out 78 Special Olympics programs, including 17 under the Special Olympics Healthy Athletes initiative, and 68 integration programs. 10426 volunteers and partners joined us in those events with 111437 hours of service, which helped 15457 persons with intellectual disabilities.



2016

携手、融合
Join Hands for Greater Integration

11月24日，温州医科大学成为首批“特奥融合学校”，与温州市特殊教育学校共同举办了“携手同心，耀在一起”特奥融合活动。并且为特殊教育学校的孩子进行了一系列健康检查，包括视力与口腔。

November 24th, 2016: Wenzhou Medical University became one of the first “Special Olympics Universities for Integration”. A Special Ceremony was held together with Wenzhou School of Special Education to celebrate the occasion and promote social awareness of integration, along with a series of health checks provided for the students of the School, including vision and dental checkups.

2017

真情、友情的延续
Carry on the Bond of True Friendship

3月25日，温州医科大学眼视光学院、生物医学工程学院春泥志愿者服务社特奥融合后期活动在温州市特殊教育学校顺利举行。

March 25th, 2017: WMU School of Ophthalmology and Optometry together with School of Biomedical Engineering Spring Earth Volunteer Services Group carried out a joint program of service for Special Olympics Integration Initiative at Wenzhou School of Special Education.

Let me win.
But if I cannot win,
let me be in the attempt.

勇敢尝试 争取胜利

Special Olympics Athlete Oath
特殊奥林匹克运动员誓言



Special Olympics
特殊奥林匹克